
Protokół Nr LXXXVII/2023 
z LXXXVII sesji Rady Miasta Dęblin 

dnia 18 grudnia 2023 r. 

Ad. pkt 1 Otwarcie sesji (godz. 14:30). 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Ratusza Miasta. 
Protokołowano - zgodnie z porządkiem obrad. 
Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski. Listy obecności radnych, 
przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 

Video-sesja Rady Miasta: https://portal.posiedzenia.pl/deblin? - film odzwierciedla stan faktyczny 
przebiegu sesji Rady Miasta. Protokół zawiera chronologiczny przebieg od chwili rozpoczęcia do 
momentu zakończenia sesji. Dyskusję przedstawiono w sposób syntetyczny uwzględniając tylko 
tych mówców, którzy składali wnioski, bądź ich wypowiedzi dotyczyły wprowadzenia zmiany do 
przedstawianych projektów uchwał. 

Protokołowano zgodnie z porządkiem obrad. 

Ad. pkt 2 Sprawdzenie obecności. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 12 radnych. Nieobecni Radni: 
Patrycja Wojewoda - Sieklicka, Ewa Przerwa, Leopold Świetliński. 

lp nazwisko imie status 

1 Chochowski Waldemar obecny 

2 Cydejko Maria obecna 

3 Czarnecka Urszula obecna 

4 Grobel Mieczysław obecny 

5 Grzęda Ewa obecna 

6 Jakubik Maciej obecny 

7 Krygrowski Maciej obecny 

8 Kurowski Andrzej obecny 

9 Marzysz Artur obecny 

10 Papis Edyta obecna 

11 Pasek Robert obecny 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 
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14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław obecny 

obecni 12 

wszyscy 15 

procent 80,00 % 

Kworum zostało osiągnięte 

Ad. pkt. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad wraz z projektami uchwał. 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka złożyła dwa wnioski do porządku obrad: 
- dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 c projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok; 
- dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 d projektu uchwały w sprawie określenia warunków 
sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych 
Przewodniczący RM Maciej Krygrowski złożył wniosek do porządku obrad o dodanie do porządku 
obrad, jako punkt 6 i projektu uchwały w sprawie wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy 
„Dębliński" dla 4 Pułku Saperów. 

W związku z powyższym przystąpiono do głosowniana nad złożonymi wnioskami. 

głosowanie Wniosek Burmistrza Miasta o dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 c projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 
rok 

jednostka 

wynik 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

większość 

14:43:18 - 14:43:57 

zwykła 

status ilość 

ZA 11 

PRZECIW 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

procent 

100% 

0 %  

0 %  

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 11 

nieoddanych głosów 4 

procent 

73.33 % 

26.67 % 

imię głos 
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1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Wniosek Burmistrza Miasta o dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 d projektu uchwały 
w sprawie określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych. 

głosowanie Wniosek Burmistrza Miasta o dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 d projektu 
uchwały w sprawie określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 
ich użytkowników wieczystych 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 11 100% 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

czas 14:44:25 - 14:44:57 

większość zwykła 

status ilość procent 

pula głosów 15 

oddanych głosów 11 73.33 % 

nieoddanych głosów 4 26.67 % 
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Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 i projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy „Dębliński" dla 4 Pułku 
Saperów. 

głosowanie Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o dodanie do porządku obrad, jako punkt 6 i 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy „Dębliński" 
dla 4 Pułku Saperów 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 14:46:00- 14:46:34 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100% pula głosów 15 

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 11 73.33 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię glos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

W związku z przyjęciem przez Radę Miasta wniosków Burmistrza oraz Przewodniczącego RM, 
Przewodniczący RM przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) uchwały budżetowej na 2024 rok; 
b) wieloletniej prognozy finansowej; 
c) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok; 
d) określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych; 
e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie; 
f) nadania nazwy rondu dotychczas pozostającemu bez miana, zlokalizowanemu 

na skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza (ciąg drogi powiatowej nr 1449L 
w Dęblinie) i Tadeusza Kościuszki oraz ciąg drogi wojewódzkiej nr 801 w Stężycy 
(obręb Nadwiślanka); 
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g) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 
h) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 
i) wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy „Dębliński" dla 4 Pułku Saperów 

7. Zatwierdzenie protokołu z LXXXIV sesji Rady Miasta. 
8. Zatwierdzenie protokołu z LXXXV - XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad, 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

ilość 

11 

0 

procent 

100% 

0 %  

0 %  

większość 

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

14:48:36 - 14:49:00 

zwykła 

ilość 

15 

11 

nieoddanych głosów 4 

procent 

73.33 % 

26.67 % 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 
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14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Ad. 4 Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie miedzy 
sesjami. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował o swojej pracy od ostatniej sesji: 
- 2 grudnia brałem udział w uroczystej promocji Oficerskiej w lotniczej Akademii Wojskowej 
- 4 grudnia brałem udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miasta w celu zaopiniowania 
projektu budżetu na 2024; 
- 6 grudnia brałem udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu w sprawie 
zaopiniowania budżetu na 2024 rok; 
- 9 grudnia brałem udział w uroczystej przysiędze wojskowej z Centrum Szkolenia Inżynieryjno 
Lotniczego 41 Bazy Lotnictwa Szkolnego i 1 Batalionu Drogowo-Mostowego; 
- 14 grudnia brałem udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miasta w celu zaopiniowania 
materiałów na dzisiejszą sesję. 
Burmistrz Miasta przedłożyła informację o swojej pracy między sesjami: 
- 2 grudnia uczestniczyłam w promocji oficerskiej absolwentów Lotniczej Akademii Wojskowej 
przed Pomnikiem Dęblińskiej Szkoły Orląt; 
- 2 grudnia brałam udział w wydarzeniu Mikołajki na os. Stawy. W wydarzeniu uczestniczyło 
ponad setka dzieci z os. Staw i całego Dęblina. Dziękuję Zarządowi os. za przygotowanie imprezy, 
paczek świątecznych, pokoju zabaw, pokoju małe kino. Dziękuje wszystkim organizatorom 
i młodym ludziom, którzy się zaangażowali w to wspaniałe święto. Posłużył nam do tego celu Klub 
Garnizonowy i dlatego dziękuję również 41 Bazie ze udostępnienie tego lokalu. Nie byłoby tej 
wspaniałej zabawy gdyby nie zaangażowanie Zarządu os. Stawy Dziękuję Panom, którzy są tutaj 
dzisiaj obecni - Pan Andrzej Czarnecki oraz Pan Łukasz Majchrzak; 
- 4 grudnia brałam udział w posiedzeniu wszystkich komisji Rady Miasta opiniujących projekt 
budżetu na 2024 rok; 
- 6 grudnia odbyła się Komisja Gospodarki Przestrzennej Budżetu, która wypracowała ostateczne 
stanowisko w sprawie opinii na temat projektu budżetu na 2024 rok; 
- 8 grudnia uczestniczyłam w uroczystym odbiorze ąuadów z przyczepami dla Straży Pożarnych 
Województwa Lubelskiego. Uroczystość odbyła się w siedzibie Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Rykach. Ochotnicza Straż Pożarna w Dęblinie również otrzymała taki sprzęt. 
- Następnie udałam się do Kina Renesans w Rykach na uroczystą Galę Wolontariatu zorganizowaną 
przez Fundację „Razem możemy więcej" ze Staw. Gala odbyła się m.in pod patronatem Burmistrza 
Miasta Dęblin; 
- również tego samego dnia brałam udział w Mikołajkach zorganizowanych na świetlicy 
na os. Młynki. Dziękuję Pani Elżbiecie Koźlak opiekunce dzieci na świetlicy za zorganizowanie 
tego wydarzenia i wspaniałe paczki rozdawane przez prawdziwego Mikołaja; 
- 14 grudnia uczestniczyłam w spotkaniach przed wigilijnych na zaproszenie Związku Emerytów 
Rencistów Inwalidów Oddz. w Dęblinie, na zaproszenie Klubu Seniora "Bliżej Siebie", a także 
w Kole Wędkarskim „Start". Wszystkie te wydarzenia odbyły się w budynku miasta na ul. 1 Maja; 
-14 grudnia odbyły się komisje Rady Miasta opiniujące materiały na dzisiejszą sesję. Miasto 
reprezentowała Zastępca Burmistrza Pani Beata Amarowicz; 
- 15 grudnia wzięłam udział w uroczystym spotkaniu wigilijnym w hali sportowej w Stawach na 
zaproszenie kierownika Składu Stawy; 
- 16 grudnia brałam udział w spotkaniu przedświątecznym w Kole Wędkarskim nr 4 
w Dęblinie; 
- tego samego dnia brałam udział w wydarzeniu mikołajkowym w os. Wiślana. Dziękuję Zarządowi 
os. Wiślana z Panią Przewodniczącą Magdaleną Krasuską na czele, a także za duże zaangażowanie 
naszym radnym Pani Patrycji Wojewodzi-Sieklickiej i Panu Andrzejowi Kurowskiemu oraz 
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właścicielom klubu fitness Fit Fun za udostępnienie nieodpłatnie lokalu. Wydarzenie zgromadziło 
około setki dzieci z osiedla. 
- 17 grudnia odbyły się dni otwarte Poradni Psychologiczno-Terapeutycznej działającej przy SP 
ZOZ w budynku po byłym przedszkolu na ul. Michalinowskiej. Wszyscy obecni mogli zapoznać 
się z pracą, usługami oraz ofertą usług, jakie oferuje ośrodek dla dzieci i młodzieży, a także ich 
rodzin. Przypominam, że to jest jedyny tego typu ośrodek psychologiczno-terapeutyczny na terenie 
powiatu ryckiego. Wiele osób jest objętych opieką poradni. Zapotrzebowanie jest bardzo duże, 
dlatego przypominam, że taki ośrodek istnieje i proszę w swoich środowiskach o nim opowiadać. 
Jest w nim przemiła, fachowa i młoda opieka. 

Burmistrz przekazała podziękowania od rodziców dzieci ze SP nr 4 dla radnych, którzy złożyli się 
na szafki szkolne dla dzieci. 

Ad. 5 Sprawy różne, wolne wnioski, złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - chciałbym podziękować przede wszystkim za współpracę. 
Wspólnie inwestycje są wykonane bardzo dobrze, z czego możemy się wszyscy cieszyć. Mam 
nadzieję, że dzisiejszy budżet, przy którym na pewno będzie dyskusja, zostanie uchwalony, bo jest 
to ambitny budżet. Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia w swoim oraz w imieniu 
Pani Wicestarosty życzę Państwu zdrowych, wesołych, pogodnych Świąt, a z okazji Nowego Roku 
zrealizowania wszystkich zamierzeń. Żebyście Państwo mogli zrealizować zamierzenia zarówno 
swoje osobiste rodzinne, zawodowe jak i te związane z Waszą działalnością społeczną. 
Podpisaliśmy z Panią Starostą umowę na drogę Stawy-Dęblin, także środki już na tą drogę mamy. 
Droga będzie wykonana i od nowa projektowana, dlatego, że projekt, który dostaliśmy od 
poprzedników był projektem na drogę "papierową" i do niczego się nie nadawał. Będziemy chcieli 
zaprojektować ją w taki sposób, aby wyprostować zakręty, które są przy szkole w Stawach, żeby 
droga poszła nowym śladem, tak żeby było bezpiecznie. Będą również dwie ścieżki rowerowe, 
w tym jedna rowerowo-piesza, a druga rowerowa. Myślę, że Państwo, jak i powiat zaoszczędzimy 
bardzo dużo pieniędzy. Może będzie nas trochę w kosztowała ścieżka, ale to już nie są takie duże 
pieniądze, bo akurat to nie jest finansowane i kwalifikowane. Będziemy realizować tą inwestycje na 
Państwa terenie, bo jest ona bardzo ważna dla wszystkich, zarówno dla mieszkańców Ryk oraz 
wszystkich mieszkańców powiatu, dlatego, że znaczna część społeczeństwa porusza się tą drogą. 
Odnośnie Szpitala Powiatowego, to wiadomo, że dostaliśmy go mocno zdewastowanego po 
naszych poprzednikach, którzy nie dopilnowali właściciela, który zarządzał szpitalem. Do dnia 
dzisiejszego zainwestowaliśmy w inwestycje w szpital ponad 30 min. zł, bo trzeba było zrobić 
praktycznie wszystko od podstaw. Zachęcam do korzystania z badań obrazowych tj. tomografii 
i rezonansu. Mamy 9 poradni, będziemy na pewno chcieli ściągnąć do nas jeszcze kilku lekarzy 
specjalistów. Działa już blok operacyjny, wszczepiamy porty naczyniowe, które są bardzo ważne, 
jeżeli chodzi o ludzi chorych onkologicznie. Dzięki nim nie trzeba się za każdym razem wkuwać. 
Taki port pozwala, żeby nim podawać leki, pobierać krew, a nawet dożywiać pozaj elitowo. Można 
zrobić takich nakłuć ponad 2000. Jest na to bardzo duże zapotrzebowanie. Idziemy w niszowe 
rzeczy i mamy jeszcze polisomnografię, kolonoskopię, gastroskopię. U nas przez jeden 
z Oddziałów przechodzi trzy oddziały. Jako szpital mamy podpisaną umowę z PSK4 w Lublinie 
jak i ze Szpitalami Klinicznymi i z Uniwersytetem Medycznym w Lublinie. Nasi pacjenci, których 
trzeba leczyć bardziej specjalistycznie, są przyjmowani na cito. Jest tam lepsza kadra, jeżeli chodzi 
badania specjalistyczne i lepszy sprzęt. Chwalę sobie taką współpracę, bo się uzupełniamy. Do dnia 
dzisiejszego nie było żadnych skarg na tego typu działalność. 
Radny Artur Marzysz - Czy wiadomo, kiedy może ruszyć remont ul. Spacerowej? 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - Remont ul. Spacerowej na pewno ruszy wiosną. Jest to cały 
odcinek z poprawieniem ścieżki rowerowej i chodnika. Czekamy aż wykonawca złoży do nas 
projekty. Brakuje jeszcze decyzji środowiskowej. 
Radna Urszula Czarnecka - czy w 2024 roku będzie mowa o utworzeniu oddziału dziecięcego 
w szpitalu? Jest to pilna sprawa i proszę nie zapominać, nasze myśli ciągle krążą wkoło tego 
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tematu, bo jest to jedyna taka placówka na terenie powiatu, a jest to pilna potrzeba. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - jeżeli chodzi o oddział dziecięcy oczywiście myślimy 
0 tym. Chciałem wybudować trzy kondygnacyjny budynek na miejscu budynku z cegły. Chcemy 
zrobić nieduży oddział dziecięcy, chcemy również zrobić tam rehabilitację i poszerzyć bazę 
łóżkową niektórych oddziałów, które mamy. Myślę, że to zrealizujemy w następnej kadencji, czy 
ktoś inny, jeśli jest taki plan i nikt nie będzie przed tym uciekał, bo jest to bardzo ważne. 
Radny Jarosław Wojtyś - jeżeli projekt „Szybciej i bezpieczniej z Dęblina do Ryk" na odcinku od 
ronda „Nauczycieli Tajnego Nauczania" do ul. Kockiej jest zakończony, to chciałbym zwrócić 
uwagę, że na części od ronda, do skrzyżowania z wjazdem na os. Jagiellońskie nie ma znaków 
poziomych i droga nie jest okrawężnikowna z jednej strony. Pasy bardzo by się tam przydały. 
Ze względu, że na rok 2024 mamy termomodernizację świetlicy środowiskowej przy ul. 1 Maja, 
czy wyjaśniło się coś z przeniesieniem przejścia dla pieszych z zakrętu naprzeciwko świetlicy? 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - myślimy o przejściu, bo była już interpelacja w tej sprawie. 
Nie ma poziomego oznakowania, ponieważ prawdopodobnie droga tam jest 5,5 m i nie można 
namalować środowych pasów. Odnośnie krawężników, to nie były zaprojektowane, bo tego typu 
rzeczy nie są praktykowane na naszym terenie i zwiększają tylko koszty inwestycji, dlatego od tego 
odstąpiliśmy i tak to wygląda. Jeżeli zajdzie taka potrzeba, bo będzie coś się działo z drogą to 
proszę pamiętać, że ta droga ma 7 lat gwarancji. 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka Dariusz Wojdat - cieszę się, że mówi Pan o drodze 
Ryki - Dęblin przez Stawy. Natomiast proszę sobie przypomnieć, że składałem do Pana pismo 
z podpisami kilkudziesięciu osób, dotyczące łuku na ul. 1 Maja. Jest to dalszy ciąg drogi, która 
będzie w tej chwili modernizowana. Teraz jest niesamowity ruch, a po modernizacji 7 metrowa 
droga to prawie jak ekspresówka, wiec ten ruch będzie jeszcze większy. Więc jest to bardzo 
niebezpieczne. Oczekuję już drugi miesiąc na jakąkolwiek informację, czy będzie coś robione. Od 
tamtej pory były kolejne dwie kolizje. Więc myślę, że coś należałoby zrobić. Już wiem o tym, że 
jest to to droga strategiczna, podobno nie można robić przejść wyniesionych, ale nas, jako 
mieszkańców to nie interesuje. Nas interesuje, żeby ta droga była bezpieczna, tym bardziej, że 
będzie zmodernizowana i będzie się odbywał duży ruch. Po tej modernizacji cały ruch między 
Dęblinem, a Rykami przejdzie na tą drogę. Bardzo proszę o konkretne ustosunkowanie się, bo jest 
to nie jest moja sprawa, ale jest to sprawa mieszkańców naszego miasta. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - na pismo, które Pan składał praktycznie od razu dałem 
odpowiedź, bo składał je Pan u mnie w gabinecie. Myślałem, że to wystarczy. Jeżeli trzeba 
papierowo, to odpiszę, że będziemy na pewno w przyszłym roku chcieli z tym przejściem zrobić 
porządek, żeby było bezpieczne. Mówi Pan, że jeżeli chodzi o przejście wyniesione to Państwa nie 
interesuje, ale niestety przepisy są, jakie są, zarówno dla transportu medycznego, straży, policji 
1 innych pojazdów uprzywilejowanych, że nie robi się na tego typu drogach takich rzeczy. 
W Puławach nie wiedzą, co zrobić, ale chcą rozwiązać problem z wyniesionymi przejściami 
znajdującymi się na drodze do Kazimierza. Rozmawiałem ostatnio z Panią Starostą i wiem, że są na 
to tylko skargi. Jeżeli są jakieś pytania, to przystępujemy do projektowania tej drogi, myślę, że 
ogłosimy konkurs w styczniu. Doga na pewno będzie dobrej jakości i zaoszczędzicie Państwo 
w budżecie sporo pieniędzy oraz my w powiecie. 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka Dariusz Wojdat - proszę nie mówić, że czegoś nie 
można. Rozumiem, że jeśli chodzi o drogę strategiczną i wojsko ma jakieś problemy, ale niech Pan 
nie mówi, że nie można robić z innych przyczyn, bo na ul. Tysiąclecia takie przejścia są zrobione 
i tu nie ma żadnego problemu żeby przejechała karetka czy Straż Pożarna. Więc jeżeli będzie 
konkretna sprawa, że rzeczywiście ta droga jest strategiczna oraz wojskowa i nie będzie można tego 
tam lokalizować, to proszę myśleć żeby zrobić tam coś innego. Myślę, że są jakieś inne możliwości, 
ale na pewno nie dlatego, że jakieś służby poza wojskiem mają jakieś „ale", bo chyba tak do końca 
nie jest. Na ul. Tysiąclecia jest przejście koło szkoły i nie było problemu. Natomiast problem był 
już na ul. 1 Maja przy SP nr 2 gdzie również jest tam niebezpiecznie dla dzieci. Zostały zrobione 
tam "potykacze" jest to jakaś rozwiązanie, ale to też nie jest to, co powinno być. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - nigdy nie używam sformułowania, że to jest droga 
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strategiczna. Ona będzie realizowana przez powiat z partycypowaniem Państwa, nie wiem skąd Pan 
ma takie informacje. Nie powiedziałem, że jest strategiczna, to Pan powiedział. Będzie realizowana 
z Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych i prowadzone przez Ministerstwo Infrastruktury. 
Jeżeli chodzi o te przejścia to chciałem zwrócić uwagę, że my to zrobimy na tyle na ile będzie 
możliwe, żeby było bezpieczniej. O takich rzeczach myśli się jak ta droga była modernizowana. Nie 
wiem, czemu w momencie, kiedy była modernizowana Pan wie, kto wtedy był i nie było to 
zrobione, proszę mi wytłumaczyć, dlaczego, bo pewnych rzeczy nie jestem sobie w stanie 
wytłumaczyć. 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka Dariusz Wojdat - nie będziemy się teraz 
przekonywali, kto wtedy miał rację. Jeśli chodzi o tą drogę strategiczną wojskową, to Pan 
powiedział na sesji, że to będzie przez wojsko projektowane i z wojska idą pieniądze. Tak było tutaj 
powiedziane, że ja to słyszałem i chyba większość osób, które tutaj były na tej sali. Panie Starostwo 
nie wracajmy się do tego, co było 5-8 lat temu, myślmy o tym, żeby teraz ten problem rozwiązać. 
Nie mówię, że to ma być natychmiast, ale dajcie ludziom jakąś nadzieję, że będzie lepiej. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - już dwa razy dzisiaj powiedziałem, że rozwiążemy ten 
problem. Myślałem, że to co powiedziałem w swoim gabinecie wystarczy, ale jeśli Pan chce przyślę 
oficjalnie pismo z odpowiedzią. 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka Dariusz Wojdat - to zadanie miało być ujęte 
w budżecie. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - był Pan u mnie już po złożeniu budżetu. 
Radny Artur Marzysz - co prawda Pani Dyrektor ze SP nr 4 już wyszła, a pytanie dotyczy szkoły. 
Czy jest konieczność, aby oświetlenie na budynku szkoły świeciło się w ciągu dnia? Lamp jest 
trochę, a prąd jest za drogi, żeby w ten sposób postępować. Może można coś z tym zrobić, żeby tak 
nie było. 
Radna Edyta Papis - Pani Dyrektor wyszła, mimo, że mieliśmy do niej pytania. Czy Pani 
Dyrektor się u Państwa zwalniała, czy wychodzi tak po prostu? Pozostałe Panie Dyrektor zostały, 
a to jest już kolejna taka sytuacja. Mam pytanie odnośnie szkolnego boiska, na którym jest bałagan. 
Mówię o zawieszonych tam i porwanych rzeczach, które nie są już niczym sportowym, a wygląda 
to jak szmata i Pani Dyrektor to nie przeszkadza. 

Ad 6 Rozpatrzenie projektów uchwal w sprawach. 

a) uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 
Naczelnik Wydziału RMI Henryk Rozenbajgier - omówił zadanie inwestycyjne planowane na 
2024 rok (stanowi załącznik do protokołu). 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - celem uzupełnienia projektu budżetu po stronie inwestycji 
chciałabym rozszyfrować hasło budowa ulic w os. Michalino w w Dęblinie - dokumentacja. Chodzi 
to o ul. Okrzei, Słoneczną, Akacjową, Brzozową, Księżycową i Spokojną. Chcemy najpierw 
opracować dokumentację, bowiem drogi te będą mogły być zrealizowane w ramach ustawy ZRID. 
Ul. Okrzei jest obecnie przegrodzona przez dwóch właścicieli, w związku z tym zawęzili nam 
możliwość manewru na tej drodze i nie możemy jej zaprojektować na tym odcinku. Dlatego 
z tym będziemy musieli częściowo wdrożyć system podziału tych nieruchomości, celem 
zrealizowania tej inwestycji. Podobna sytuacja ma miejsce na ul. Spokojnej, tam już bardzo długo 
trwa proces nieskutecznego wykupu nieruchomości, ponieważ sporo z nich nie ma 
wyregulowanych stanów prawnych i nie da się na wniosek właścicieli ich podzielić. W związku 
z tym, projekt, który będzie zakładał budowę ZRID pozwoli na wydzielenie tych działek pod drogę 
bez udziału właścicieli i mając już takie projekty zechcemy przystąpić w przyszłości do realizacji 
ulic w os. Michalinów. Na podobnej zasadzie, na jakiej zrealizowaliśmy inwestycje na 
os. Jagiellońskim, a więc etapami występując do Funduszu Dróg Samorządowych, które mamy 
nadzieję, że będzie funkcjonował. W korelacji, która jest u nas najczęściej tj. 50% na 50% 
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będziemy realizować poszczególne drogi na os. Michalinów. Jest to ostatnie osiedle, które nie ma 
wykonanych dróg gminnych, w związku z tym nasza przyszłość realizacji tych dróg będzie leżała w 
przyszłości w oparciu o tą dokumentację budowlaną i o takiej dokumentacji jest mowa. Jeszcze 
wkradł nam się błąd w punkcie modernizacja sieci wodociągowej, bo przewidujemy modernizację 
sieci wodociągowej, czyli dokumentację zarówno w Stawach jak i w ul. Towarowej. Mamy środki 
finansowe przeznaczone zarówno na projekt na ul. Towarowej jak i modernizację sieci ulic na 
os. Stawy. 

Przed dyskusją chcę zabrać głos w temacie, który najczęściej jest poruszany również przez 
Pana radnego Chochowskiego. W projekcie budżetu nie umieściliśmy wystarczającej kwoty na 
dotacje dla stowarzyszeń. Jest to taka sama kwota, jaką zaprojektowaliśmy i zaplanowaliśmy 
w poprzednim 2023 roku. Mieliśmy bardzo niewielkie środki finansowe zwłaszcza na 
stowarzyszenia działające w ramach sportu. Planowaliśmy, że te środki finansowe na dzień 
dzisiejszy nie będą umieszczone w budżecie z uwagi na to, że Ministerstwo Rozwoju Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi zaproponowało, że za największą frekwencję wyborczą w poszczególnych miastach 
w danym powiecie, będą przyznawane bonusy frekwencyjne dla gmin do 20 tys. mieszkańców. 
Obecnie realizujemy już jeden z bonusów, czyli 1 000 000 zł dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Dęblinie. Za te środki mamy zamiar wyremontować stojący już od wielu lat niewykorzystywany 
obiekt OSP. Chcemy wprowadzić innowacje z zakresu ochrony środowiska, czyli np. zamontować 
panele fotowoltaiczne, oraz wybudować oczyszczalnię ścieków przy tym obiekcie. Mamy duże 
plany. Mam nadzieję, że dzięki otrzymanemu 1 000 000 zł upiększymy oraz usprawnimy ten 
obiekt. Bonus za frekwencję w wysokości 250 000 zł należy się również klubom sportowym. Jeżeli 
taki zostanie przez rząd dotrzymany, to wszystkie nasze kluby sportowe otrzymają dobrą dotację 
i rozdzielimy środki sprawiedliwie, według ich zasług oraz tego, w jaki sposób funkcjonują i w jaki 
sposób przyczyniają się do promocji miasta. Frekwencja Wyborcza na terenie miasta Dęblin 
wynosiła 75,11% i była największa w powiecie ryckim. Mamy, więc prawo ubiegać się o tego typu 
bonus. Jesteśmy na przełomie zmiany władzy, więc być może będą inne propozycje i bonusy 
frekwencyjne niekoniecznie będą realizowane, możemy spodziewać się różnych sytuacji. 
W związku z tym już zapowiadam, że jeżeli w styczniu nie zostanie rozwiązany problem bonusów 
frekwencyjnych i nie zostanie przyznany nam należny z tego tytułu bonus, rozważam 
wprowadzenie pod obrady sesji dwie uchwały. Uchwały opracowanej w oparciu o ustawę 
o sporcie i drugiej zmieniającej budżet na 2024 rok, gdzie zechcemy wprowadzić odrębne środki 
przeznaczone na kluby sportowe w mieście Dęblin, które będą przyznawane nie w oparciu 
o instytucje pożytku publicznego tak jak do tej pory, a o ustawę o sporcie. Będziemy nad tym 
obradować w styczniu, aby już na początku roku kluby mogły wiedzieć, o jakie środki mogą się 
starać, w jakim zakresie i na jaką działalność. 

Przewodniczący KGPiB Andrzej Kurowski odczytał ostateczną opinię Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu Rady Miasta Dęblin w sprawie projektu budżetu na 2024 rok wypracowaną 
na posiedzeniu w dniu 6 grudnia 2023 roku (stanowi załącznik do protokołu). 

Dyskusja: 
Radny Jarosław Wojtyś - tak jak powiedziałem na komisji, będę głosował przeciwko temu 
budżetowi. Dlatego, że termomodernizacja budynku świetlicy środowiskowej przy ul. 1 Maja bez 
izolacji fundamentów, bez przebudowy werandy z wejściem jest inwestycją bez sensu. Ponieważ 
dwa razy w roku rzeka Irenka wylewa, zalewając podłogi w piwnicach - odchodzą z niej płytki, 
o czym wszyscy doskonale wiemy. Uważam, że najpierw trzeba zrobić porządek z wjazdem dla 
osób niepełnosprawnych, tym bardziej, że mają tam siedziby emeryci i renciści, cukrzycy i wiele 
innych organizacji. Dług nam rośnie, obsługa kredytu w 2025 roku dojdzie pewnie do 5%. Dlatego 
jestem przeciwko temu budżetowi. 
Radny Waldemar Chochowski - zostałem wywołany jeszcze przed moją wypowiedzią do tematu. 
Bardzo się cieszę, że moje wieloletnie starania o to, żeby kluby sportowe i stowarzyszenia, chociaż 
widzę, że stowarzyszenia nie zostaną uhonorowane, przynoszą efekty, że ktoś w ogóle widzi. 
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Dobrze, że to państwo dostrzegło, że strażą pożarnym czy klubom sportowym będzie się należeć 
dofinansowanie frekwencyjne. Nasza gmina jest ewidentnym przykładem, jeśli chodzi OSP to tak 
bardzo nie było to widoczne, ale jeżeli chodzi o kluby sportowe, to były traktowane bardzo po 
„macoszemu". Każdy ostatni rok przynosił to, że według mnie powinniśmy się wstydzić, jako 
radni, że takie pieniądze przeznaczaliśmy na sport. Tak naprawdę wszyscy korzystają z bezpłatnej 
reklamy w mediach, oraz tego, że chodzą na mecze, czy dzieci trenują i mają z tego radość. 
Ewidentnie było widać, że w ogóle nie obchodzi to Rady Miasta, bo już nie powiem Pani 
Burmistrz. Może się tłumaczyć, że nie ma pieniędzy, ale radni są od tego, żeby znajdywać 
pieniądze na takie cele. Więcej nie ma z czego się cieszyć. Pozwoliłem sobie ściągnąć z internetu 
pewne dane. Jest pismo samorządowe, które nazywa się "Wspólnota" i ono od szeregu lat robi 
rankingi gmin miejskich na prawach powiatu, województw i miast wojewódzkich. Jeżeli spojrzymy 
w te rankingi jak wypada nasz Dęblin, to ja jestem przerażony i chyba wszyscy powinniśmy. 
Zestawienie jest robione od 2017 roku, co dwa lata. Nasze miasto na początku było na 293 miejscu 
na 630 miast. Potem rosło na 60 miejsce. Następnym w okresie 2019-2021 na 236 miejsce, a w 
okresie 2020-2022 wylądowało na 480 miejscu. Czyli idziemy do "ogonu" gdzie tak naprawdę 
można powiedzieć, że stawki nawet lepszej niż połowa, bo 210 miejsce, a jesteśmy teraz na 480. 
Chciałoby się powiedzieć, że pewnie nie my sami, może gdzieś tam, jeszcze te okolice też są takie 
biedne. Spojrzałem również na Ryki i na początku w 2017-2019 roku były na 181 miejscu na 267. 
Czyli można powiedzieć, że tak samo zaczynały. Następnie przeskoczyły na 84 miejsce, na 31 
i teraz są na 15 miejscu. Dębliniacy zamiast wypisywać te hasła, jakie to nie są Ryki, powinni uczyć 
się od nich ekonomii, uczyć się i jeszcze raz uczyć. Nie wiem czy to, że nasza dawna Pani Skarbnik 
przeszła do Ryk, to może też ma jakiś wpływ na to, że tam trochę lepiej pieniądze liczą. Jak to się 
przekłada jeszcze na złotówki, bo w tym okresie właśnie Nasze Miasto wydało majątkowo na 
każdego mieszkańca 670 zł, a Ryki 1520 zł. Jest różnica kolosalna, na pewno to widać też na 
ulicach i wszędzie gdzie te pieniądze zostały zainwestowane. To, że mamy w następnym roku 
osiągnąć 9 milionowy deficyt, czyli o tyle mniej pieniędzy zbierzemy niż będziemy chcieli 
wydatkować, to wpłynie na to, że moje osiedle, którego jestem radnym znowu będzie płacić długi 
inwestycyjne za pozostałą część naszego Dęblina, nie korzystając z tego. Żaden z moich składanych 
w imieniu mieszkańców wniosków do budżetu znowu nie został ujęty w budżecie. Pani Burmistrz 
cały czas mi "wytyka", że szkoła została ocieplona itd. Mieszkańcy naszego osiedla przez tą szkołę 
troszeczkę tracą, bo ma ona tak duży majątek ziemski, miejski, a w żaden sposób Pani Burmistrz 
nie chciała go podzielić żebyśmy mogli zrobić np. miejsca parkingowe wzdłuż ulicy. Jest kolejna 
zima, kolejny problem, bo samochody stoją nie można odśnieżyć miejsc parkingowych, bo 
mieszkańcy stają wzdłuż ulicy i tam nie można wjechać. Następna inwestycja, którą mieliśmy 
obiecaną, że jeżeli zostanie skończona obwodnica i zostaną zakończone wszystkie prace przy 
budowie, to zostanie odtworzona górka saneczkowa. Dostałem, to dwa razy na piśmie od Pani 
Burmistrz, że tak będzie zrobione. Wszystko zostało ukończone, nasza górka saneczkowa nie dość, 
że nie została odtworzona, cały plac został wyrównany i Pani Burmistrz chce nam zrobić inwestycje 
nie pytając nikogo o zgodę, polegającą na tym, że tam będzie skatepark. Na razie go w budżecie 
nie ma, to można odetchnąć. Może nie uda się, może będzie zmiana burmistrza, na co mam dużą 
nadzieję i może nie będzie tego robić, Taka inwestycja na terenie szkolnym powoduje dalsze hałasy 
ze strony użytkowników. Do tej pory dzień w dzień wieczorami przyjeżdża policja, żeby sprawdzić, 
w jaki sposób są wykorzystywane, kiedy już jest ciemno te tereny sportowe oraz plac zabaw. 
Ponieważ notorycznie jest tam pity alkohol przez młodzież, nie wiem czy ze szkoły czy może jakaś 
inna młodzież przychodzi, ale ten patrol jest codziennie i musi sprawdzać porządek. Rozmawiam z 
osobami, które utrzymują porządek, to cały czas są sprzątane różne rzeczy, które na terenie szkoły 
nie powinny mieć miejsca. Jak to może być, że mieszkańcy mają jakieś prośby, petycje, swoje 
wnioski, spostrzeżenia i tyle lat nie jest to wszystko realizowane. Można było usłyszeć z ust Pani 
Burmistrz, dlatego, że mają takiego radnego bezradnego, który nie potrafi nic załatwić. Cieszę się, 
że wszystkim pozostałym radnym, wszystkie swoje inwestycje udało się wsadzić. Tak naprawdę to, 
co na następny rok jest naszykowane w budżecie w inwestycji nie ruszy naszego miasta o krok 
dalej. Jest dużo pieniędzy przeznaczonych na rzeczy, z których tak naprawdę moje osiedle znowu 
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nie będzie mogło korzystać, bo kto z mieszkańców jeździ np. na os. Jagiellońskie czy lotnisko itd. 
Mieszkańców os. Staszica interesuje okolica os. Staszica. Jeszcze się słyszy, że Pani Burmistrz 
powiedziała, że ten plac parkingowy, na którym na dzień dzisiejszy też mieszkańcy parkują obok 
cmentarza zamierza ogrodzić. Myślę, że jak ogrodzi, to pewnie będzie zamykała bramę. 
W związku, z czym jedyne miejskie miejsca parkingowe, oprócz ulic, to się okaże, że też nie będą 
dostępne dla mieszkańców. Mam nadzieję, że się Pani nie uda tej inwestycji zniszczyć. 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka - szukałem w projekcie budżetu, nie mogłem znaleźć 
(a podobno jest) plac zabaw czy ewentualnie siłownia na os. Mierzwiączka. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - myślałam, że nie będę musiała występować, ale jak zwykle 
jestem wywołana do odpowiedzi przez Pana radnego Chochowskiego. Natomiast z wielką 
przyjemnością odczytam to, co na dzień dzisiejszy przygotowałam. Najpierw odpowiem Panu 
radnemu Jarosławowi Wojtysiowi. Przebudowa werandy, o której Pan mówił, a pewnie raczej 
chciał powiedzieć fundamentów w świetlicy na ul. 1 Maja, bo to one są narażone na uszkodzenia w 
wyniku takich działań rzeki Irenka. Jakby Pan się zainteresował, na czym polegają 
termomodernizacje obiektów, wiedziałby Pan, że zawsze termomodernizacja obejmuje również 
i przede wszystkim, bo zaczyna się od fundamentów, one zawsze podlegają termomodernizacji. 
Inwestycja jest w Pana okręgu i będzie Pan miał wgląd na etapie tworzenia dokumentacji 
budowlanej oraz w jaki sposób będzie wyglądał audyt. Bo najpierw on będzie wykonany, 
a następnie zaprojektowana zostanie cała termomodernizacja. Będzie Pan miał również wpływ na to 
żeby mieć wgląd na fundamenty, o których wspomina Pan już drugi raz. Odpowiadając radnemu 
Chochowskiemu. Przytoczył Pan ranking, który nie wiadomo w oparciu, o co ocenia gminy i nie 
wiemy, jakie kryteria są w nim brane pod uwagę. Jeżeli Pan nam to dokładniej przedstawi 
będziemy w stanie się odnieść do tego rankingu na najbliższej sesji. Miasto Dęblin jest w różnych 
rankingach, na różnych pozycjach w zależności od tego, jakie kryteria w rankingu są brane pod 
uwagę. Nasze Miasto, jeśli chodzi o ranking środków wydatkowanych na inwestycje powinno być 
pierwsze, bo rzeczywiście mamy ogromną kwotę wydaną na inwestycje, a także powinno być 
pierwsze, jeśli chodzi o ogromną kwotę pozyskaną ze środków zewnętrznych na te inwestycje. 
Myślę, że nie mamy się czego wstydzić, bo naprawdę niedużo odbiegamy, zwłaszcza w tej kadencji 
od Ryk jeśli chodzi o ilość pozyskanych środków i ilość zrealizowanych inwestycji. Jeśli chodzi o 
sprawę związaną z tym, że Pan radny znów użala się nad tym, że nie dostał nic, jeśli chodzi o 
inwestycje przez ostatnie dwie kadencje, w których był radnym, a ja byłam burmistrzem, to też jest 
nieprawda. Odczytam za chwilę, który z radnych i w jakim osiedlu, co dostał. Natomiast, jeśli Pana 
mieszkańcy nie otrzymali parkingu, za którym Pan obstaje to dlatego, że zrealizowanie go 
wiązałoby się z zabraniem ZSO gruntu, bo trzeba by było przesunąć płot, żeby poszerzyć 
ul. Staszica od tej strony. Następnie trzeba by zmienić plan zagospodarowania przestrzennego, 
zaprojektować tam parking, a dopiero wówczas można by było go tam budować. Nie wiem czy jest 
to zasadne, bo przy niektórych blokach na Staszica naprawdę jest dużo miejsca żeby mogły 
parkować samochody. Druga sprawa, której Pan dotknął to ul. Krzywa. Mam nadzieję, że jednak 
powtórzymy kadencję i dokonamy tej inwestycji. Pan również za tą inwestycją podnosił ręce. 
Dokonamy przeniesienia targowiska na ul. Krzywą właśnie na to miejsce parkingowe, a na działce, 
która będzie przedmiotem realizacji miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
inwestorzy wybudują wielkopowierzchniowy obiekt handlowy. Powinno to być również w Pana 
interesie, bo Pana mieszkańcy robią zakupy w tym błocie, na „pseudo" targowisku. A tu stworzymy 
im warunki do robienia zakupów na utwardzonej, ogrodzonej powierzchni z dostępem do 
sanitariatu z prawdziwego zdarzenia, a nie ToiToi jak to się dzisiaj odbywa. W Pana interesie jest 
zabieganie o dobro własnych mieszkańców i wsparcie tej inwestycji. Pan to zrobił, bo zagłosował 
za zbyciem tej nieruchomości zastrzegając, że najpierw musimy rzeczywiście to targowisko 
przenieść na ul. Krzywą. Jesteśmy w toku realizacji tej inwestycji, mamy już zaprojektowane 
utwardzenie placu. Zapewniam Pana, że jeżeli będzie ogrodzenie to ono będzie służyć głównie 
temu, żeby te śmieci nie przeszkadzały poruszającym się samochodom i rowerom po nowo 
wybudowanej inwestycji (drogi 48), tak jak to się dzieje dzisiaj. Mamy zamiar utrzymać porządek 
i ogrodzimy ten plac, po to, żeby ten porządek został utrzymany i żeby nareszcie mieszkańcy tamtej 
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strony miasta mogli "suchą nogą" zrobić spokojnie zakupy na targowisku. Jeśli chodzi o parkingi, 
to po raz kolejny mówię, że jeśli mówimy o działce, która będzie zagospodarowana zgodnie z 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, czyli tam gdzie obecnie znajduje się tak 
zwane targowisko, (bo tam nie ma w planie targowiska), miejscowy plan przewiduje również 
miejsca parkingowe, na co najmniej 50 samochodów. Miejsca parkingowe będą obsługiwały 
wielopowierzchniowy budynek handlowy jak i znajdujące się po przeciwnej stronie targowisko. 
Tak więc ten problem będzie rozwiązany, miejsc nie ubędzie, wręcz przeciwnie będą one 
usytuowane w lepszych dla mieszkańców warunkach. Jeżeli w takim kształcie będziemy realizować 
swoje dalsze plany, na przyszłe lata dotrzemy do tego, że to miejsce będzie miejscem 
cywilizowanym, ładnie wyglądającym, estetycznym, a jeżeli jeszcze do tego dojdzie kolejna 
inwestycja, która szykuje nam się w przyszłym roku, bo wszystko na to wskazuje, to ta część miasta 
naprawdę będzie świetnie skomunikowana i estetyczna. Górki saneczkowej chyba rzeczywiście Pan 
się nie doczeka. Na wyrównanym terenie planujemy nie tylko skatepark, mam wiele planów, 
z którymi się podzielę z radnymi w swoim czasie. Mieszkańcy potrzebują wielu rozwiązań, które 
będą na pewno skierowane do ich dzieci i do młodzieży. Poza skateparkiem są jeszcze inne 
pomysły, aby wykorzystać ten teren. Zanim powiem o kredytach proszę posłuchać ile osiedli i co 
zyskało w tej kadencji, ale również w poprzedniej tj.: 
Os. Wiślana-Żywica 
- sieć kanalizacji sanitarnej w ul. Matejki, Reja; 
- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Stężyckiej; 
- budowa wodociągów ul. Wiślanej i Towarowej; 
- budowa drogi Reja i Matejki realizowana w formie „Zaprojektuj wybuduj"; 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Wiślanej na odcinku ul. Bajana do ul. Skarżyńskiego; 
- wybudowanie z prywatnych środków finansowych, na prywatnej działce parafii placu zabaw. Pan 
radny wie, jakim kosztem i ile wysiłku kosztowało odtwarzanie placu, bo przypomnę, że została 
tam spalona jedna z największych zabawek i największych atrakcji tego placu zabaw; 
Os. Młynki: 

- remont świetlicy wewnątrz i na zewnątrz; 
- budowa siłowni plenerowej zrobiona w tamtej kadencji; 
- modernizacja drogi Modrzycka, dzięki zapobiegliwości władz wykonawczych i wykorzystaniu 
wykonawcy, który zrealizował ul. Środkową w tym czasie zrealizował nam również ul. Modrzycką; 
Os. Jagiellońskie: 
- budowa dróg, chodników, ścieżki rowerowej oraz oświetlenia ulicznego w osiedlu, realizowane w 
pięciu etapach; 
- budowa ul. Jagiellońskiej i Staromiejskiej w ramach zadania "Szybciej i bezpieczniej z Dęblina do 
Ryk" obecnie zakończone. 
Os. Stawy: 
- zakup materiałów na wiatę osiedlową, wspaniale wykorzystanych przez zarząd osiedla; 
- budowa odcinka sieci wodociągowej wokół nowego budynku mieszkalnego w Stawach. Obecnie 
jeden z bardziej atrakcyjnych obiektów na tym osiedlu, mamy nadzieję, że nie jedyne, bo o nowych 
inwestycjach będziemy mówić na naszych przyszłych spotkaniach. 
- obecnie w realizacji jest wykonanie siłowni plenerowej na osiedlu; 
- zmiana sposobu realizacji drogi powiatowej, czyli ul. Stawskiej, jako przedsięwzięcia w ramach 
środków na drogi specjalne, o czym mówił dzisiaj starosta od ronda Nauczycieli 
Tajnego Nauczania w Dęblinie do granic administracyjnych Ryk; 
Os. Żdzary: 
- w trakcie realizacji sieć kanalizacyjna wraz z przyłączami w ul. Partyzantów i z odtworzeniem 
nawierzchni drogi i modernizacja przepompowni P5 też w formie "Zaprojektuj - wybuduj" umowy 
są już podpisane i realizacja trwa; 
- rozpoczęty remont ul. Bobrowskiej, przetarg jest zakończony jesteśmy na etapie 
podpisania umowy, środki finansowe z Urzędu Wojewódzkiego zostały zagwarantowane i są już 
przeznaczone na remont tej ulicy; 
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- zmiany miejscowych planów zagospodarowani tj. Żdzary , Żdżary II i Żdżary III; 
- w tamtej kadencji wykonano modernizację ul. Środkowej; 
Os. Mierzwiączka: 

- budowa ul. Sochackiego wraz z oświetleniem, wykonane w poprzedniej kadencji; 
- budowa ul. Tysiąclecia z chodnikiem i ścieżką rowerową, a także przebudową ronda na rondo 
wyniesione na skrzyżowaniu ul. z Tysiąclecia i Lipowej; 
- budowa ul. Jagiellońskiej od ronda i ulicy Staromiejskiej wraz z chodnikiem i ścieżką rowerową; 
- wykonano wodociąg w części ul. Asnyka jednocześnie została utwardzona kruszywem; 
- wykonano kanalizację ul. Nadrzecznej i Asnyka w poprzedniej kadencji; 
- wykonanie sieci wodociągowej w ulicy Norwida również poprzedniej wykonana 
- wykonana nakładka na ul. Grunwaldzkiej także w poprzedniej kadencji; 
- wybudowana droga wraz z chodnikiem na ul. Hładuniaka i Słowackiego na początku mojej 
kadencji i poprzedniej rady; 
- wykonana termomodernizacja SP nr 2 oraz wybudowanie boiska przy szkole; 
- wykonaliśmy chodnik druga część przy ul. Puławskiego w tej kadencji 
- wykonano drogę dojazdową do SP nr 2 z kostki brukowej w tym roku; 
- w planach jest realizacja siłowni plenerowej przy ul. Asnyka wraz z zagospodarowaniem terenu 
i ogrodzeniem; 
- w planach termomodernizacja świetlicy przy ul. 1 Maja w ramach projektów realizowanych w 
ramach przynależności do tzw. Miejskich Obszarów Funkcjonalnych; 
Os. Irena i Starówka: 
- budowa ul. Śląskiej wraz z budową oświetlenia; 
- termomodernizacja SP nr 2, SOS W, Miejskiego Przedszkola nr 1, Urzędu Miasta i SP ZOZ; 
- budowa nowego przedszkola przy budynku SOSW w ramach stworzenia lepszych warunków 
rozwoju dla dzieci ze szczególnymi potrzebami poprzez odbudowę zdegradowanego budynku 
mieszkalnego; 
- budowa kanalizacji sanitarnej ul. Piłsudskiego w tamtej kadencji; 
- wykonaliśmy remont lokalu po starej Miejskiej Bibliotece Publicznej na ul. Bankowej 
i przeznaczyli na świetlicę dla seniorów w poprzedniej kadencji; 
- dokończyliśmy ciąg pieszo-jezdny na ul. Wiatracznej w poprzedniej kadencji. 
Os. Lotnisko: 
- termomodernizacja budynku SP nr 4 oraz wykonanie muralu; 
- wcześniej wykonano oświetlenie na ul. Kowalskiego, 5 lat temu w tamtej kadencji; 
- obecnie wraz z powiatem realizujemy dokumentację budowlaną i rozpoczynamy 
modernizację ul. Spacerowej, oczekiwaną od 20 lat; 
- obecnie wykonujemy pierwszy etap wymiany oświetlenia na ul. Kowalskiego i jak 
widać mamy zapewniony w budżecie na rok 2024 kolejny etap; 
Os. Masów i Podchorążych: 
- budowa ul. Niecałej na os. Masłów 
- utwardzenie ul. Długiej na osiedlu Masów; 
- wcześniej w poprzedniej kadencji remont budynku OSP na pierwszym piętrze. Teraz 
zrobilibyśmy drobne remonty, bo od lat nikt nie ruszał budynku OSP, ponieważ każdy twierdził, że 
dokumentacja budowlana jest nie do ruszenia i wbrew dokumentacji budowlanej wykonano pewne 
czynności i nie można nic z tym zrobić. Otóż, jeśli właściwie ludzie się za to wezmą to można 
zrobić. Jesteśmy na etapie odbioru budynku, (nie wiem, dlaczego nie można było zrobić przez 30 
lat) to teraz odbieramy budynek i oddamy do użytkowanie to jeszcze będziemy realizować tam 
remonty za 1 000 000 zł; 
- budowa siłowni plenerowej na os. Masów w tamtej kadencji. Przypomnę, że jeśli chodzi 
o siłownię plenerowe to w większości z nich poza siłownią na os. Staszica, która wybudowana była 
w całości ze środków budżetu miasta, na pozostałe składały się wspólnoty gruntowe os. Masów 
oraz Rycice po 50% i wraz z miastem zrealizowaliśmy tam siłownie plenerowe; 
- budowa oświetlenia ulicznego na ul. Balonna, 15 słupów w pierwszym etapie i 11 słupów 
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w drugim etapie. Ulica ta od lat nie była oświetlona, a dzisiaj jest oświetlona i wygląda idealnie, 
poza nawierzchnią. 
Os. Staszica: 
- termomodernizacja Zespołu Szkół Ogólnokształcących. Budowa ogrodzenia, nowe ogrodzenie 
wykonaliśmy wraz z pomocą sklepu Kaufland, grodząc plac ZSO. 
- wyposażyliśmy plac ZSO w siłownię plenerową sporo kosztowała, ale jest ogólnodostępna 
i dobrej jakości; 
- doposażyliśmy plac zabaw na os. Staszica w dwie zabawki. Planujemy dalsze inwestycje, a że one 
będą inwestycjami nie tylko dla mieszkańców os. Staszica, ale też dla mieszkańców całego miasta 
to chyba nie jest źle, gdy będą tam przyjeżdżać mieszkańcy i będą zasilać teren tego osiedla. 
Nie zapominajmy, że nowa droga 801 również w pewien sposób komunikuje wasze Osiedle 
z pozostałą częścią miasta. 
Także nie ma dzisiaj na tej sali radnych, którzy by nie mogli pochwalić się pewnymi osiągnięciami 
i inwestycjami na swoim terenie. 
Os. Wiślana 
- wykonano parkingi lewostronne i prawostronne, główne parkingi wjazdowe na os. Wiślana; 
- przebudowa oświetlenia, najpierw skablowanie istniejącego oświetlenia, a następnie 
wybudowanie przez miasto pięknego oświetlenia na wjeździe; 
- drobne inwestycje wymiana elementów placu zabaw, lamp itp. 
Inwestycje planowane, które są w budżecie na 2024 rok, to w ramach Lokalnej Grupy Działania 
chcemy wykonać w tym roku najpóźniej do czerwca następujące zadania: 
- budowa siłowni plenerowej na osiedlu Wiślana; 
- budowa siłowni plenerowej na placu zabaw na os. Mierzwiączka przy ul. Asnyka; 
- budowa placów zabaw przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 3 i przy SP nr 4, na os. Lotnisko, 
miasto nie ma innego miejsca, żeby budować nowe place zabaw, bo tam są grunty wspólnot. 
Chcemy zrobić plac zabaw dla dzieci małych, sześcioletnich przy szkole, bowiem tam 
przenieśliśmy dwa oddziały dzieci sześcioletnich. Także w ramach środków z Lokalnej Grupy 
Działania, które będzie realizowane przez Stowarzyszenie EkoReset. Zechcemy te zadania 
zrealizować na początku tego roku, w pierwszym kwartale, żeby rozpocząć sezon letni z nowymi 
placami zabaw oraz siłowniami plenerowymi. Na ul. Asnyka będzie to wyjątkowo bogata 
inwestycja, bo jeszcze planujemy tam oprócz siłowni plenerowych zrobić ogrodzenie, ławeczki, 
zagospodarowanie terenów zielonych w ramach tych właśnie środków. Umowa z Urzędem 
Marszałkowskim na pierwsze cztery inwestycje będzie podpisana 27 grudnia, a na Asnyka już na 
większe środki, będzie podpisana do stycznia przyszłego roku. Wszystkie środki mamy wydać na 
obiekty, o których mówiłam najpóźniej do końca czerwca przyszłego roku. Mam nadzieję, że te 
obiekty powstaną i że nie tylko będą cieszyć oko, ale też będą z tego korzystać dzieci. 
Agnieszka Majewsdka-Grobel - czy Panu radnemu chodziło o ranking wydatków majątkowych 
na mieszkańca? 
Radny Waldemar Chochowski - tak. 
Agnieszka Majewsdka-Grobel - W międzyczasie znalazłam ten ranking i faktycznie spadliśmy na 
tą 480 pozycję, jeżeli chodzi o inwestycje na mieszkańca za lata 2020-2022 czyli za te 3 lata, nie 
jest to, co roku. Pamiętacie Państwo jak był omawiany w tym roku już wykonany budżet z tamtego 
roku i rozmawialiśmy o tym, że w tamtym roku inwestycje na niewielkim poziomie, ponieważ 
bardzo dużo pieniędzy zostało pozyskanych z Polskiego Ładu i te pieniądze nie były wydatkowane 
w ubiegłym roku, bo była to faza zlecenia dokumentacji. Wszystkie projekty się rozpoczęły 
natomiast nie było wydatków i rok 2022 to zaniża. Natomiast w tym roku mamy koło 12 milionów 
inwestycji, w przyszłym mamy blisko 16 milionów inwestycji. Pan radny wywołał mnie imiennie, 
więc odpowiem, że budżet na 2022 rok nie był mojego autorstwa. 

Radny Waldemar Chochowski - jest mi bardzo przykro, że Pani Burmistrz nie zna tego rankingu, 
o którym mówię. Ten ranking znają wszystkie gminy, bo każda jest zainteresowana jak w nim 
wypada, pokazują one w bardzo prosty sposób wydatki majątkowe na jednego mieszkańca. Dla 
mnie jest to porażka skoro u nas jest 669 zł, a w Rykach 1520 zł. Ryki jakoś potrafiły uzyskać te 
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pieniądze i wydać, a u nas wychodzi na to, że tylko pozyskać potrafiliśmy, a wydać już nie, bo 
skoro nie potrafimy się w rankingu przesunąć do góry tylko spadamy ostro w dół. To jest to 
o czym mówiłem, zarówno przy sprawozdaniach z budżetu czy uchwalaniu budżetu, że my nie 
potrafimy pieniędzy na rzeczy, które można było pozyskać dla mieszkańców i nie potrafiliśmy tych 
pieniędzy też wydawać w związku z czym dlatego takie są zaburzenia w Dęblinie. Jeżeli 
popatrzymy na to, w jaki sposób realizowaliśmy inwestycje na os. Jagiellońskie na inwestycje rzędu 
ponad 20 min zł wydaliśmy 13 milionów swoich pieniędzy. Dla mnie jest to porażka inwestycyjna, 
bo to zadłużenie powoduje to, że na moim osiedlu później nie można nic zbudować, a ja będę przez 
szereg lat płacił długi. Do Pani Skarbnik nic nie mówiłem personalnie, tylko mówiłem o tym, że 
Pani Skarbnik się przeniosła z Dęblina do Ryk, a o tym jak tutaj Pani została skarbnikiem nic nie 
mówiłem. Osobiście nic do Pani nie mam. Uważam i to trzeba pochwalić, jeśli chodzi o stronę 
„papierkową" to wszystko się w tych naszych tabelkach zgadza, a to też jest duży wysiłek. 
Teoretycznie tak, ale w praktyce, mówiłem to już na komisji, ale to co się robi dla mojego osiedla, 
że nie jest w stanie miasto od ZSO przekazać wąskiego pasa terenu, żeby można było zrobić 
miejsca parkingowe wzdłuż ul. Staszica, a w tym samym momencie oddajemy całą działkę na ul. 
Saperów dla wojska na parking. Całą działkę gdzie do tej pory mieszkańcy w os. 15 P.P. Wilków i 
ze Staszica wyprowadzali psy, a takich miejsc nie ma w Dęblinie i jako właściciel psów jestem 
rozgoryczony. Teraz na tej całej działce jest po kostki błoto, nie można psa spuścić ze smyczy, 
zniszczone są już krawężniki na ul. Saperów, bo oni wjeżdżają tak jak chcą. Ul. Saperów wygląda 
tragicznie. Wiem, że są jakieś koszty jak się chce mieć miejsca pracy, ale z reguły to jest tak, że 
wszyscy przyjeżdżający samochodami to nie są ludzie z Dęblina i podatków od wynagrodzeń od 
nich nie będzie. Jest to o tyle dla mnie przykre, bo można „wojsku" zrobić, pójść na rękę a 
mieszkańcom osiedla, którzy od lat płacą podatki na rękę pójść nie można. Jest to bardzo przykre i 
dlatego o tym mówię. Nie użalam się tylko stwierdzam fakty i Pani te fakty potwierdziła 
w swojej wypowiedzi. Pani sobie cały czas "dmucha bańkę" i w niej żyje. Wydaje się Pani, że w tej 
bańce wszystko jest piękne, kolorowe, różowe i optymistyczne. Nie widzę Pani na naszych 
osiedlach, niech się Pani przejdzie, gospodarskim okiem sprawdzi, czego nam brakuje. Na bazar 
Pani nie przychodzi, bo nie chce się topić w błocie. Na parking obok też Pani nie przyjeżdża, bo jest 
na nim pełno wody mimo wielokrotnych prób i pieniędzy władowanych w odwodnienia tego placu. 
Pani tam nie widać i Pani nie wie jak to miasto wygląda, a ono się nic nie zmieniło. A to co Pani 
chce zrobić z tym właśnie skateparkiem na terenie ZSO, to jest pani podejście i stosunek do 
mieszkańców - Pani wie lepiej, niż radni i mieszkańcy co powinniśmy mieć, a to wcale tak nie jest. 
Mieszkańcy chcą mieszkać spokojnie, bezpiecznie i mieć też gdzie zaparkować samochody, a tego 
moim mieszkańcy nie mogą się doprosić od szeregu lat. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - jestem w każdej dzielnicy, co najmniej parę razy w roku, 
znam Dęblin dobrze, bo mieszkam tu od 30 lat i wiem jak wyglądają potrzeby mieszkańców, bo 
rozmawiam z nimi na licznych spotkaniach. Pan nie bywa tak często na spotkaniach 
z mieszkańcami jak ja. Jestem na każdym spotkaniu w każdym miejscu, słucham ludzi i wiem, jakie 
są ich potrzeby. Musieliśmy realizować zadania, których mieszkańcy nie widzieli. 
To były duże zadania tj. modernizacja oczyszczalni ścieków, której mieszkańcy nie widzą, ale 
wszyscy mieszkańcy miasta z niej korzystają, tak samo jak kanalizacja czy wodociągi. Miasto jest 
rozległe i zabezpieczyć 17 osiedli jest bardzo trudnym zadaniem. Te zadania wprowadzam nie 
dlatego, że ja tak chcę, tylko dlatego że słucham ludzi, słucham tych, którzy ze mną rozmawiają, 
a nie obrażają mnie na sesjach. Wtedy efekty są widoczne. Budżet nie jest z gumy, więc 
wprowadzamy te zadania powoli, ale wszystkie, jakie zdążyliśmy wprowadzić na sesji realizujemy. 
Przypomnę o zadaniach na os. Jagiellońskie, kiedy Pan pierwszy jako Przewodniczący Rady to 
torpedował i cała Wasza grupa "Razem dla Dęblina" aż musiało tu przyjść 36 mieszkańców i 
dopiero oni zmusili was do tego, żebyście zabezpieczyli środki na tą dużą inwestycje. Osiedle 
Jagiellońskie jak każde inne potrzebowało dróg. Tak samo jak w tej chwili os. Michalinów 
potrzebuje dróg, a u Pana mają narazie gdzie parkować samochody. Pamiętam, że Pan chciał 
oświetlić drogę z os. Staszica na przejściu „skróty" do Kauflandu. Chce Pan zabrać ZSO kawałek 
działki, pod parking, a zabranie tej działki ZSO wiąże się ze zmianą planu miejscowego 
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i wiąże się z dużymi nakładami inwestycyjnymi. Ten parking należałoby wykonać w pełni w 
oparciu o przepisy. Trwa to ok. 2-3 lat i wymaga kosztownych nakładów. Kolejna sprawa, nic się 
lekką ręką wojsku nie oddaje. Dziwię się (Pan powinien to pamiętać, bo mnie wtedy tu nie było) jak 
miasto mogło przejąć ul. Saperów, i stać się właścicielem drogi gminnej łączącej dwie drogi 
krajowe. Jest to zadziwiające jak wtedy to mogło się stać. Mało tego, że Miasto przejęło tą drogę w 
takim stanie, to jeszcze przejęło ją z torami, które służą obsłudze jednostki. Droga służy tak jak Pan 
słusznie powiedział wyłącznie jednostce, ta droga powinna należeć do skarbu państwa, ale stanowi 
ona dostęp do budynku gastronomicznego i stadionu. Dlatego miasto tej drogi nie oddało w całości 
tylko wydzieliło część działki, którą chce użyczyć, żeby wojsko tam urządziło parkingi dla swoich 
pracowników. Chcemy, żeby oddać tą część wojsku, aby sobie to utwardzili, żeby samochody nie 
stały wzdłuż drogi, aby móc przejechać do istniejącej tam restauracji i przejechać swobodnie do 
stadionu. Ja słucham ludzi. Nie populistycznie wypowiadam te słowa, aby wokół siebie robić "dużo 
piany", tylko dlatego, że my jako miasto i Pan też, realizujemy mnóstwo inwestycji. Nawiązując do 
rankingów proszę spojrzeć na przedstawione zestawienie (stanowi załącznik do protokołu) jak 
wyglądają kredyty, inwestycje i pozyskane środki. W latach 2003-2006 za ówczesnych gospodarzy, 
zaciągnięte kredyty zaznaczone na niebiesko na wykresie, inwestycje na zielono i na 
pomarańczowo pozyskane środki. W latach 2007-2014 - zadłużenie miasta 33 677 000 zł, 
zrealizowane inwestycje na kwotę 65 900 000 zł i środki własne i pozyskane 34 700 000 zł. Proszę 
zobaczyć na lata 2015-2024 zaciągnęliśmy kredyty na poziomie 52 337 000 zł, ale zaczynałam z 
kredytem ponad 21 min zł, więc mamy tylko przyrost zadłużenia i od razu spłata zaciągniętych 
kredytów. Realizacja inwestycji jest na poziomie 134 min zł, w tym pozyskane środki to prawie 
75 min zł. Także gdzie znajdujemy się w tym w rankingu w stosunku do poprzednich włodarzy? 
Kolejne zestawienie dotyczy inwestycji, kredytów i przyrostu zadłużenia. W latach 2003-2006 i w 
latach 2007-2014 oraz 2015-2024 znamienny jest poziom środków własnych poza kredytami. 
Środki własne w latach 2003-2006 są na minusie, a w latach 2007-2014 są na dużym minusie, 
mamy cały czas przyrost zadłużenia zaznaczony na wykresie na niebiesko oraz zrealizowane 
inwestycje. Środki własne na minusie oznaczają, że wzięte kredyty wykorzystywane były na 
pokrycie bieżącej działalności gminy. Jak włodarze ówcześni działali, niedbali o dochody gminy? 
Jak my zaczęliśmy dbać o dochody gminy, to środki własne mamy na poziomie ponad 7 min zł. 
Zadania, o których opowiadałam realizowałam ze środków własnych z kredytów również, ale 
dokładaliśmy ze środków własnych, bo umieliśmy dbać o dochody. Nasze dochody nie są na 
minusie, tylko są ciężko wypracowane przez nas, to rada uchwala budżety, wypowiada się odnośnie 
budżetów i podejmowała bardzo trudne decyzje odnośnie dochodów. Tak wygląda gospodarowanie 
w poprzednich latach i obecnie. Nie wiem proszę Pana gdzie my jesteśmy w rankingu 
przedstawionym przez Pana, ale gdybym zrobiła ranking odpowiednich kryteriów, to jednak 
bylibyśmy bardzo wysoko. 
Radny Jarosław Wojtyś - super to wyglądało, tylko trzeba było wspomnieć przy tych środkach 
własnych, że sprzedaliśmy wszystko, co mieliśmy. Dlatego były środki własne. Pani się pochwaliła 
tym, co zrobiła, ja natomiast chcę się usprawiedliwić przy tym budżecie, że najbardziej żałuję, że 
podniosłem rękę za sprzedażą targowicy, ze względu na to, że jest to plac w centrum miasta. Na 
komisjach było trochę inaczej uzgadniana. To inwestor miał ten parking uzdatnić i doprowadzić 
do tego, żeby tam było targowica. Natomiast w tej chwili przesunęliśmy środki, żeby tam zrobić 
plan, w budżecie jest zabezpieczone 2 miliony na utwardzenie i doprowadzenie do porządku tego 
placu i na ogrodzenie. Czyli za centralny punkt miasta w budżecie zostało nam 2 min zł. 
Sprzedaliśmy najlepszy plac za 2 min zł. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - Przypomnę, że zgodziliście się jednogłośnie na zbycie tej 
nieruchomości i zagospodarowanie zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania. Przypomnę, 
że miejscowy plan zagospodarowania był opracowany w oparciu o studium, wykonanym jeszcze 
przez poprzedników, a ja tylko kontynuuję ich plan i zamierzenia. Dlatego, że studium i plany 
kosztują. Należę do burmistrzów, którzy nie wywracają pomysłów swoich poprzedników, nie cofają 
się wstecz i nie marnują publicznych pieniędzy. Czy mi się to podoba czy nie, realizuję ich 
poprzednie decyzje. To właśnie jest niczym innym, tylko realizacją decyzji poprzednich władz. Na 
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komisjach była mowa, że będzie to robił inwestor, kupi działkę za cenę ustaloną przez biegłego. 
Biegły wycenił ten grunt lekko ponad 2 min. zł, czyli niewiele. Więc my postanowiliśmy, że 
weźmiemy za tą działkę takie pieniądze, aby z nich można było wykonać utwardzenie terenu po 
przeciwnej stronie ulicy i na swoim gruncie, żeby nie mieć komplikacji prawnych, weźmiemy od 
inwestora pieniądze, a nie zadanie. Tak też zrobiliśmy, że do dwóch milionów wyceny zrobionej 
przez biegłego rzeczoznawcę, dodaliśmy kolejne 2 miliony potrzebne nam na realizację tego 
zadania. My będziemy realizować to zadanie i na naszej głowie będzie przetarg. Będziemy 
wybierać wykonawców oraz będziemy realizować to według własnej koncepcji 
1 projektu. Ponieważ wiemy, co nasi mieszkańcy potrzebują i obcy ludzie nie będą realizować nam 
zadań inwestycyjnych, oni nam dadzą pieniądze, a my to zadanie zrealizujemy. To nie jest tak, że to 
są ostatnie grunty w mieście, jakie my sprzedajemy. Mamy jeszcze sporo gruntów. Natomiast na 
tym gruncie realizujemy tylko decyzje, które zapadły w 2012 roku, chcąc uporządkować teren, bo 
pomysłów na ten grunt nikt nie miał. Ostatni dosyć sensowny pomysł pochodził z 2003 czy 2008 
roku, kiedy jeszcze w miejscowym planie grunt ten był przeznaczony na działkę pod budynek 
sportowy z basenem. Ale został „przekoszony" przez kolejne władze, bo te, które zamierzały nie 
dokończyły projektu. Przypomnę, że zapłaciliśmy karę za odstąpienie od koncepcji. Później już 
tylko zmieniono studium. To też nie nasza rada zmieniła tylko nasi poprzednicy. W efekcie mamy 
miejscowy plan zagospodarowania, który musimy zrealizować, a żeby go zrealizować to nic innego 
nam nie pozostaje tylko zbyć tą działkę. Gmina nie buduje wielkopowierzchniowych obiektów 
handlowych, bo do tego nie jest upoważniona, nie ma ustawowych plenipotencji. Możemy tylko tą 
działkę zbyć, aby inwestor mógł wybudować taki obiekt zgodnie z miejscowym planem. To 
poprzednie rady wyznaczyły nam kierunek, w którym my mamy iść. Nie my i nie Siedlecka, tylko 
poprzednie rady i burmistrzowie to dokładnie realizujemy. Proszę się nie bać, mamy jeszcze dużo 
gruntów do zbycia. Wiem, że następni przyszli burmistrzowie się o to martwią, ale niech się nie 
martwią, będą mieli możliwości obrotu nieruchomościami. 
Radny Jarosław Wojtyś - czym kierował się biegły, że tak nisko wycenił ten atrakcyjny grunt 
w centralnej części miasta? 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - najczęstszą metodą, jaka jest stosowana na terenie miasta 
Dęblin jest metoda porównawcza. Czyli grunty o podobnym przeznaczeniu sprzedane na 
przestrzeni najbliższych lat. Rzeczoznawca bada akty notarialne, porównuje wartość metra 
kwadratowego gruntu pod aktywność gospodarczą. Widocznie panuje taki obrót w mieście i taka 
wartość metra kwadratowego wyliczona została w oparciu o handel gruntami przeznaczonymi pod 
aktywność gospodarczą nie tylko przez miasto, ale też przez innych inwestorów. Metoda 
porównawcza jest stosowana przez biegłych, jako jedna z podstawowych metod. Jako miasto do 
sposobu tej wyceny nie ma nic. Możemy tylko przyznać bądź nie, czy ta kwalifikacja była dobra, 
ale u nas nie ma dużo gruntów pod aktywność gospodarczą, więc biegła nie miała zbyt wiele 
gruntów do porównania i ta cena została właśnie tak ustalona. A my dodaliśmy jeszcze do tej ceny 
2 min zł dodatkowo, po to żeby cena wywoławcza nie wynosiła 2 200 000 zł tylko, żeby wynosiła 
ponad 4 400 000 zł. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie uchwały budżetowej na 2024 rok 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 17:10:58-17:11:38 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 75 % pula głosów 15 -

PRZECIW 3 25% oddanych głosów 12 80% 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 3 20% 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula PRZECIW 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław PRZECIW 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/492/2023 w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 
(stanowi załącznik do protokołu). 

b) wiełoletniei prognozy finansowej. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem oraz opinie RIO wraz z projektem budżetu miasta Dęblin na 2024 rok w punkcie 
a) (stanowi załącznik do protokołu). 

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania, 

głosowanie wieloletniej prognozy finansowej 
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jednostka 

wynik 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 17:28:07- 17:29:21 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 77.78 % pula głosów 15 

PRZECIW 2 22.22% oddanych głosów 9 60 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 6 40% 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula PRZECIW 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/493/2023 w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej. 

c) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok. 
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Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 

Dyskusja: 
Radny Waldemar Chochowski - jaka jest decyzja Wojewody Lubelskiego i czego dotyczy 
odnośnie podziału działki? 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - zmieniona jest nazwa, ponieważ z działki na ul. Krzywej, 
która będzie podlegała zagospodarowaniu i utwardzeniu, została wydzielona jedna mała działka do 
obsługi ul. Krzywej, wówczas kiedy będzie wykonywana przebudowa drogi 48. Nasza inwestycja 
będzie wtedy zlokalizowana nie na jednej tylko na dwóch działkach. Kiedy zakończy się obsługa 
inwestycji drogi 48 działka ta zostanie przekazana nam z powrotem do dyspozycji. Także nasza 
inwestycja już teraz nie będzie się nazywała inwestycją na działce o jednym numerze 2392, tylko 
już będzie realizowana na dwóch działkach. Żeby w przyszłości nie było nieporozumień odnośnie 
nazwy inwestycji na tej jednej działce to powracamy do nazwy bez wymieniania numeru 
ewidencyjnego działki. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

większość 

17:36:16 - 17:36:40 

zwykła 

ilość 

9 

0 

procent 

100 % 

0 %  

0 %  

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 9 

nieoddanych głosów 6 

procent 

6 0 %  

40% 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

1 4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 
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6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/494/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok (stanowi załącznik do protokołu). 

d) określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych. 

Naczelnik Wydziału GKP Marcin Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej Samorządu 
i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 8 88.89 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 11.11% 

Wyniki imienne 

czas 17:42:56- 17:43:29 

większość zwykła 

status ilość procent 

pula głosów 15 

oddanych głosów 9 60 % 

nieoddanych głosów 6 40 % 
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lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula WSTRZYMAŁA SIĘ 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/495/2023 w sprawie określenia warunków sprzedaży 
nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie. 

Naczelnik Wydziału GKP Marcin Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej Samorządu 
i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 17:45:42 - 17:46:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 60% 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 6 40% 

Wyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/496/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie (stanowi załącznik do protokołu). 

f) sprawie nadania nazwy rondu dotychczas pozostającemu bez miana, zlokalizowanemu 
na skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza (ciąg drogi powiatowej nr 1449L 
w Dęblinie) i Tadeusza Kościuszki oraz ciąg drogi wojewódzkiej nr 801 w Stężycy 
(obręb Nadwiślanka). 

Naczelnik Wydziału GKP Marcin Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej Samorządu 
i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Dyskusja: 
Przewodniczący RM Maciej Krygowski - poinformował, że w dniu dzisiejszym do BRM 
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wpłynęło pismo z Towarzystwa Przyjaciół Dęblina, które radni otrzymali na pocztę e-mail (stanowi 
załącznik do protokołu). Ponad to nie ma żadnego uzasadnienia, w jaki sposób 58 Pułk kojarzy się 
z komunizmem, a Pani Prezes już wyszła. Zdziwił mnie ten list oraz jego treść. Osobiście w tej 
nazwie nie dopatruję się żadnego komunizmu, ani totalitaryzmu. 
Radny Waldemar Chochowski - Pani Prezes czekała cierpliwie, ale musiała wyjść. Chciałbym 
zabrać głos w imieniu Towarzystwa Przyjaciół Dęblina i przedstawić ten temat bliżej. Od samego 
początku staraliśmy się, żeby to rondo nosiło nazwę „Powstańców Styczniowych" z uwagi na 
związki naszej okolicy z powstaniem styczniowym i osobę dyktatora powstania Romualda 
Traugutta, który pełnili służbę w naszej twierdzy, oraz to, że jest wydana niedawno książka, która 
opisuje, że Powstańcy Styczniowych byli więzieni w naszej Twierdzy. O tym, czego dokonali 
Powstańcy Styczniowi w historii Polski chyba nie muszę nikomu mówić, kto miał historię w 
szkole. Wydaje mi się, że było to, tak jak szereg naszych powstań z góry skazane na 
niepowodzenie, ale jednak nie spowodowało tego, że ci Polacy chcieli wywalczyć wolność w 
stosunku do zaborcy. Jak to się ma do tej drugiej nazwy i dlaczego ona ma propagować komunizm. 
Nie można teraz by było nadać nazwy Ludowego Wojska Polskiego żadnej instytucji, ulicy rondu 
gdyż jest to jakby związane z systemem komunistycznym. Wszystkie składowe, a między innymi 
58 Pułk Lotnictwa Szkolnego był składową Ludowego Wojska Polskiego. W związku, z czym jest 
traktowane, że ono też wchodzi w tego skład. A dlaczego to Ludowe Wojsko Polskie zapisało się w 
historii Polski też niechlubnymi kartami, to mamy teraz rocznicę grudniową. Nie wiem czy Państwo 
pamiętają, (ja jeszcze wtedy się nie urodziłem) jak w grudniu 1970 roku Wojsko Polskie strzelało 
do bezbronnych robotników, gdy oni szyli do pracy i nie mieli żadnego uzbrojenia i w żaden sposób 
nikomu nie przeszkadzali. Wojsko Polskie otworzyło ogień do nich - mimo tego, że ci sami 
żołnierze wcześniej składali przysięgę, że będą bronić robotników. Potem w stanie wojennym też 
wszyscy pamiętają. Z uwagi na to, jakie czarne karty w historii Polski to nasza Ludowe Wojsko 
Polskie miało to, jest to podciągnięte pod tą ustawę. Nie chcę grzebać w historii. Bardzo 
niewdzięczna sytuacją jest, kiedy jakieś dwie instytucje stają do takiego rankingu, bo jest to 
niesprawiedliwe dla każdej ze stron, taka rywalizacja. Powinno być tak, jak to z rondem Saperów. 
Jest propozycja nadanie nazwy, a każda później jakaś inna "walka" o nazwę, w jaki sposób 
powoduje, że ta historia Polski znowu jest rozgrzebywana. Wszystkie rany są jakby boleśnie 
jątrzone. Uważam, że powinniśmy pochylić się nad tą propozycją, która będzie na pewno 
niekontrowersyjna, bo chyba nikt z radnych do Powstańców Styczniowych nie ma żadnych uwag. 
Jeżeli by się tak zdarzyło, że wysoka rada nadałaby nazwę tą drugą i ona przez IPN zostałaby w 
jakiś sposób zaopiniowana negatywnie, a następnie przez Wojewodę uchylona, to będziemy 
bohaterem bardzo negatywnym w całej Polsce, bo takie sytuacje są zawsze wszędzie nagłaśniane i 
przestawiane. Przestawiłem, jakie są fakty i chciałbym odnieść do państwa, żebyśmy zagłosowali 
za nazwą, którą przedstawiło Towarzystwo Przyjaciółmi Dęblina. Na pewno będzie to z mniejszą 
stratą wizerunkową dla naszego miasta, a tak naprawdę uhonorowaniem tych wszystkich idei, a nie 
tych, którym teraz w jakiś sposób w naszej historii przypiąć łatki. 
Radna Urszula Czarnecka - Tak się składa, że mój dziadek był w Ludowym Wojsku Polskim. 
Przeszedł szlak bojowy od wschodu do Nysy Łużyckiej. W życiu nie powiedziałabym, tego, co Pan 
teraz powiedział. Teraz jest mi bardzo przykro, bo mój dziadek nie chciał ZBOWiD-owskich 
pieniędzy, bo on szedł wyzwolić ojczyznę, a nie pieniądze za to, że był w tym wojsku, dla niego nie 
było to istotne. Przyrównywać szkołę, która kształciła pilotów do ludzi, którzy strzelali w 1970 
roku, to jest to trochę nie tak, to nie o to chodzi. Rozumiem, że to był błąd, który trudno nazwać 
błędem, ale ktoś wtedy rządził tym wojskiem. Tam to samo by było powiedziane jak ci, którzy byli 
w policji powiedzieliby o kopalni Wujek, że tam policjanci strzelali, ale to nie byli ci sami 
policjanci, którzy byli później. Tu fakty historyczne są, bo to było, ale nie można tak 
przyrównywać. Jestem nabytkiem w Dęblinie, ale jeśli już jest ta nazwa przyjęta przez ten ośrodek 
szkolenia, to znaczy, że tam szkolono pilotów. Rozumiem, jeżeli chodziło o Generała Kowalskiego, 
gdzie można było powiedzieć, że to czasy komunistyczne, ale mimo to mieszkańcy Dęblina poszli 
za nim jak w dym, bo tyle zrobił dla Dęblina. Teraz porównywać tych samych żołnierzy, którzy 
tutaj przyszli, młodzi ludzie się szkolić do tych, którzy strzelali w Gdańsku, to przy całym szacunku 
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do historii, bo ja lubię i kocham historię Polski i cały czas jej się uczę. Więc niech mi Pan wierzy, 
coś takiego to nawet nie przyszło by mi do pomyślenia. Myślę, że tutaj, jeśli już to trzeba było 
wtedy, kiedy Seniorzy Lotnictwa składali wniosek z propozycją nazwy, to wtedy trzeba było 
wystąpić do IPN. A nie teraz, kiedy już mieszkańcy wyrazili swoją wolę. Osobiście jestem 
zdziwiona, że wybrali tę nazwę, a nie nazwę Powstańców Styczniowych wiedząc, że po stronie 
Stężycy jest 27 Powstańców Styczniowych, u nas jest jeden i jeszcze stoi dom, gdzie mieszkał ten 
człowiek, który był powstańcem styczniowym. Podejrzewam, że gdyby TPD przyjęło np. Nazwę 
tegoż człowieka, który był z Dęblina i Powstańców Styczniowych to było by to jeszcze lepszym 
odzewem dla mieszkańców. 
Radny Maciej Jakubik - chciałbym przypomnieć, że 58 Pułk szkolny został sformowany w 1987 
roku, a zakończył swój żywot w 2001 roku. Ja też zacząłem służbę wojskową w 1987 roku, to co 
powiedziała Pani radna to nic dodać, nic ująć. 
Przewodniczący RM Maciej Krygrowski - każdy ma prawo do swojej opinii i nie można nikogo 
negować. Mnie bardzo zdziwiła treść tego pisma, bo dokładnie 3 lata temu broniliśmy ul. Generała 
Kowalskiego i TPD wystąpiło z petycją, żeby zachować tą nazwę i bardzo słusznie. Wtedy nic nie 
było w Ludowym Wojsku Polskim. Dlatego byłem zaskoczony, bo pamiętam jak wtedy wspólnie 
walczyliśmy o tą ul. Generała Kowalskiego, a mieliśmy dokumenty z IPN. Musieliśmy podjąć 
decyzję, ocenić tego człowieka i bronić tej nazwy ulicy. Co do 58 Pułku Szkoleniowego, to został 
on później przekształcony w 1 Ośrodek Szkolenia Lotniczego, a później połączony 1 Ośrodek 
Szkolenia Lotniczego i 6 Baza zostały połączone te dwie jednostki i w efekcie mamy dzisiaj 41 
Bazę, która kontynuuje tradycje tego Pułku. Takie stwierdzenia uderzają w obecnych żołnierzy, 
pracowników bazy, nie wiem, co ci piloci mają wspólnego z wydarzeniami grudniowymi. 
Rozumiem jakby była to nazwa abstrahując np. Polskie Zjednoczonej Partii Robotniczej i trzeba 
było zmiany. Sztab Generalny został powołany w 1918 roku i do tej pory tak trwa i nikt, mimo, że 
przez różne dzieje w historii się przetoczył, były czasy stalinizmu, komuny i jest teraz w wolnej 
Polsce i dalej jest to nasze wojsko, kiedyś to Ludowe Wojsko Polskie. Ta instytucja się nazywa od 
ponad 100 lat tak samo, nawet nie trzeba było nazwy zmieniać, bo to było po prostu wojsko. 
Uważam, że to pismo jest nietrafione. Tak samo dziwi mnie, że to dopiero dzisiaj wpłynęło. 
Dyskutowaliśmy na komisjach, nie wiem czy to było podyktowane wynikiem konsultacji, ze 
propozycja TPD nie przeszła. Mieszkańcy w znaczącej większości zagłosowali za pułkiem, 
osobiście będę głosował za pułkiem. Myślę, że to było takie małe faux-pas wystąpienie z takim 
pismem i z taką motywacją. 
Radny Waldemar Chochowski - przedstawiłem Państwu tylko to, w jaki sposób Instytut Pamięci 
Narodowej kwalifikuje pewne nazwy. Tutaj nie chodzi o żadną osobę, to nie jest personalne, tylko 
to jest imię instytucji. IPN bierze pod uwagę, to że instytucją jest czymś, co wchodzi w skład 
czegoś, co w tym momencie podlega pod ustawy o propagowaniu komunizmu. Tak jak 
tłumaczyłem, że Ludowe Wojsko Polskie nie może obecnie być nadawane żadnym instytucjom, ani 
jako nazwa ulicy, tak samo części składowe. W skali kraju takie sytuacje już miały miejsce, dlatego 
wystąpienie TPDpo to, aby nie trzeba było do tego tematu pochodzić jeszcze raz. Nam, jako TPD 
też jest niezręcznie w ten sposób wypominać komukolwiek, cokolwiek. Ja nie wypominam, tylko 
powiedziałem, dlaczego Ludowe Wojsko Polskie jest w ten sposób traktowane, a nie chodzi o 
żołnierzy, którzy doszli do Berlina czy jakichś innych. Właśnie, dlatego, że to wszystko zostało 
wrzucone do jednego worka, to nasza historia wygląda jak wygląda. Jedni ludzie są dumni z tego, 
że w tym wojsku byli, a inni ludzie z 1970 roku porzucali mundur z uwagi na to, że wojsko 
strzelało do bezbronnych ludzi. Dlatego nasza historia taka jest. Żebyśmy do tematu nie wracali 
proponuję żebyśmy przegłosowali tą nazwę proponowaną przez Towarzystwo Przyjaciół Dęblina. 
Dlatego składam wniosek o to żeby w projekcie uchwały zmienić i w to miejsce gdzie jest "Rondo 
58 Lotniczego Pułku Szkolnego" na rondo "Powstańców Styczniowych". 
Przewodniczący Zarządu os. Mierzwiączka Dariusz Wojdat - uważam, że tak jak powiedziała 
Pani radna Urszula Czarnecka, trzeba było to zrobić na etapie konsultacji. Teraz odwracanie tego, 
to trochę będzie nie ładnie wyglądało. Osobiście głosowałem za nazwą rondo "Powstańców 
Styczniowych" ponieważ uważam, że było by to wyjście w kierunku Stężycy, bo jest to rondo na 
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pograniczu Dęblina i Stężycy. Myślę, że byłoby to ładnie odebrane w Stężycy, a chyba nam zależy 
aby mieć dobre stosunki z gminą Stężyca. Natomiast stało się i „mleko zostało rozlane", odbyły się 
konsultacje, co teraz radni powiedzą osobom, które głosowały za nazwą? 
Przewodnoiczący RM Maciej Krygrowski - szkoda, że już wchodzimy w taką polityczną historię 
Polski, ale znowu idąc tym tokiem rozumowania to instytucja w Polsce była w jakimś aparacie, 
wojsko (mówię o partyjnym), nawet mamy przykład oświaty - mieliśmy liceum imienia Hanki 
Sawickiej i co to teraz mamy źle się wypowiadać o tym, kto tą szkołę wtedy prowadził, kto tą 
szkołę skończył? Mieliśmy Wyższą Oficerską Szkołę Lotniczą im. Jana Krasickiego, a dzisiaj 
historię dalej ciągnie Akademia Lotnicza. Myślę, że ten tok rozumowania troszeczkę nie jest 
trafiony, nie możemy wszystkich wrzucać do jednego worka. Tak jak mówili poprzednicy, teraz jest 
trochę za późno, można było tę dyskusję upublicznić i może głosowanie wyglądałoby inaczej. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad rozstrzygnięciem 
projektodawcy - Burmistrza Miasta o pozostawienie §1 bez zmian, omawianego projektu uchwały. 

głosowanie Rozstrzygnięcie projektodawcy - Burmistrza Miasta o pozostawienie § 1 bez zmian 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

status ilość 

ZA 8 

PRZECIW 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

większość 

18:11:19 - 18:11:43 

zwykła 

procent 

88.89 % 

1 1 . 1 1  %  

0 %  

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 9 

nieoddanych głosów 6 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

procent 

6 0 %  

40% 

Protokół Nr LXXXVII/2023 z LXXXVII sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 18 grudnia 2023 roki}8 



9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta zdecydowała o pozostawieniu §1 bez zmian, omawianego projektu uchwały. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy rondu 
dotychczas pozostającemu bez miana, zlokalizowanemu na skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza 
(ciąg drogi powiatowej nr 1449L w Dęblinie) i Tadeusza Kościuszki oraz ciąg drogi wojewódzkiej 
nr 801 w Stężycy (obręb Nadwiślanka) 

głosowanie nadania nazwy rondu dotychczas pozostającemu bez miana, zlokalizowanemu na 
skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza (ciąg drogi powiatowej nr 1449L w Dęblinie) i 
Tadeusza Kościuszki oraz ciąg drogi wojewódzkiej nr 801 w Stężycy (obręb 
Nadwiślanka) 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 18:12:40-18:13:22 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 8 53.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 7 46.67 % 

Wyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 
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5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Swietliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/497/2023 w sprawie nadania nazwy rondu dotychczas 
pozostającemu bez miana, zlokalizowanemu na skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza (ciąg drogi 
powiatowej nr 1449L w Dęblinie) i Tadeusza Kościuszki oraz ciąg drogi wojewódzkiej nr 801 w 
Stężycy (obręb Nadwiślanka), (stanowi załącznik do protokołu). 

g) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 

Przewodniczący RM Maciej Krygowski przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu, Komisji Gospodarki Komunalnej, Samorządu 
i Porządku Publicznego, Komisja Rewizyjna, Komisja Skarg Wniosków i Petycji, Komisja Oświaty 
Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisja Zdrowia i Problematyki Zdrowotnej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 8  100% 

PRZECIW 0 0 % 

czas 18:15:50-18:16:17 

większość zwykła 

status ilość procent 

pula głosów 15 

oddanych głosów 8 53.33 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 7 46.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/498/2023 w sprawie uchwalenia ramowego planu 
pracy Rady Miasta Dęblin na 2024 r. (stanowi załącznik do protokołu). 

h) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 

Przewodniczący RM Maciej Krygowski przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu, Komisji Gospodarki Komunalnej, Samorządu 
i Porządku Publicznego, Komisja Rewizyjna, Komisja Skarg Wniosków i Petycji, Komisja Oświaty 
Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisja Zdrowia i Problematyki Zdrowotnej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2024 r. 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 18 grudnia 2023 r. czas 18:19:17-18:19:44 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 8 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/499/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 
stałych komisji Rady Miasta Dęblin na 2024 r. (stanowi załącznik do protokołu). 

i) wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy „Dębliński" dla 4 Pułku Saperów. 

Przewodniczący RM Maciej Krygowski przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). Ponadto poinformował, że na ręce burmistrza wpłynął wniosek 
Dowódcy 4. Pułku Saperów, który został przekazany do Rady Miasta dotyczący wyrażenia zgody 
na wykorzystanie herbu miasta. Wniosek o treści: W imieniu całego stanu osobowego zwracam się 
z prośbą o wyrażenie zgody na wykorzystanie herbu miasta Dęblin oraz nazwy Dębiński, jako 
nazwy wyróżniającej. Grafika herbu zostanie umieszczona na odznace pułkowej oraz 

status ilość procent 

pula głosów 15 -

oddanych głosów 8 53.33 % 

nieoddanych głosów 7 46.67 % 
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rozpoznawczej 4. Pułku Saperów. Jako jednostka wojskowa formowana na bazie 1. Batalionu 
Drogowo Mostowego, chcielibyśmy podkreślić związek 4. Pułku Saperów z miastem, w którego 
granicach administracyjnych stacjonujemy." Załącznikiem jest projekt graficzny odznaki pułkowej. 

Projekt uchwały nie był opiniowany. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wyrażenia poparcia inicjatywy nadania nazwy „Dębliński" dla 4 Pułku Saperów 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 18 grudnia 2023 r. czas 18:23:50 - 18:24:24 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 8 53.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 7 46.67 % 

Wyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 
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14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXXXVII/500/2023 w sprawie wyrażenia poparcia inicjatywy 
nadania nazwy „Dębliński" dla 4 Pułku Saperów (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 8 Zatwierdzenie protokołu z LXXXIV sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXXXIV sesji Rady Miasta 
przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXXXIV sesji Rady Miasta 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

większość 

18:24:54 - 18:25:15 

zwykła 

ilość 

0 

procent 

100% 

0 %  

0 %  

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 8 

nieoddanych głosów 7 

procent 

53.33 % 

46.67 % 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 
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11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Swietliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Ad. 9 Zatwierdzenie protokołu z LXXXV - XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXXXV - XXIX 
nadzwyczajnej sesji Rady Miasta przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXXXV - XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

18 grudnia 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 

większość 

18:25:43 - 18:26:05 

zwykła 

status ilość 

ZA 8 

PRZECIW 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

procent 

100 % 

0 %  

0 %  

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 8 

nieoddanych głosów 7 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

głos 

nieobecny 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecny 

procent 

53.33 % 

46.67 % 
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10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Ad pkt 11 Zamkniecie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady - Maciej Krygrowski zamknął 
LXXXVII sesję Rady Miasta. 

Zamknięcie sesji - godz. 18.30. 

Na tym zakończono protokół. 

Protokołowała: 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

^ćiej Krygrowski 

Protokół Nr LXXXVII/2023 z LXXXVII sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 18 grudnia 2023 rokt?6 


